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 משתתפים: 

 יו"ר ועדת איכוה"ס   -                     פרופ' עופר לוי 

 חבר ועדה    -                       מר יאיר רגב

 חבר ועדה ונציג נגב בר קיימא  -          מר יורם שחר            

 תושבת היישוב   -            תמי לסט           גב' 

 תושבת היישוב  -          גב' עירית צורים      

 מילגאי  -       מר נדב כדורי              

 תושב היישוב  -          מר פארי מוטט        

 

 מנהלת מ.חינוך מ.מקומית להבים  -                  גב' זהבה הראל

 מנהל מחלקת גינון  -      חאמד -איברהים אבו מר 

 קב"ט היישוב  -          מר דני ביטון           

 
 

 סקירה של הריסוסים ביישוב   :1נושא  .1

ביער מדינות    צהובים, שטחים השנה   פרחים שלא פרחו של זני האני נתקלת בתופע   -תמי לסט 

שיש מדיניות של ריסוס שיש לה מטרה אבל אולי זו לא גרמניה ובחורשת שד' תאנה . יכול להיות 

הדרך הנכונה צריך למצוא דרך אחרת שלא תהרוג את הצמחים.  אנחנו לא רוצים שהמועצה  

 תשתמש בריסוס מחומרים כימיים ומסרטנים, צריך לשמור על הצמחייה והחי.  

ולהסתכל על כל   אנחנו מבקשים לשנות את מדיניות הריסוס אפשר לכסח צמחייה שהיא יבשה. 

 הגינון בנק' מבט אחרת. 

 

לגבי התייבשויות, כל ריסוס שנרכש עבר ביקורת ואישורים . אנחנו   -חאמד   -איברהים אבו

מעבר   ,סוגים של ריסוסים. השנה הייתה שנה מיוחדת לא היו הרבה גשמיםמספר  משתמשים ב 

 ינונים נמוכים.  ובממתבצעים באופן חוקי לכך לא ריססנו בזמן הפריחה. כל הריסוסים 
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יש אזורים כמו יער מדינות גרמניה ושטח החלמוניות שהם לא בשטח של להבים, קק"ל היא זו  

שמתחזקת אותם. בשאר היישוב כמו למשל בשד' תאנה אנחנו כן מרססים וחורשים עשביה כי  

 להיות נקיות. אנחנו חייבים לנקות. החורשות שמתוחזקות ע"י המועצה צריכות  

 

 רוצים ניקיון ולא עשביה שוטה. חורשה צריכה להיות נקיה. רב התושבים  

 

רבה עשביה/ צמחיה במדרכות ברחבי היישוב זה מסוכן, מכוער, מחבל  ה יש   -יורם שחר

 בתשתיות גם בזה צריך לטפל.  

 

יש פה עניין של בטיחות  נגד שריפות. יש הרבה שטחים וקשה להשתלט, יש לכך      -עופר לוי

הרבה היבטים כמו כ"א וכדומה וצריך להבחין מה הן גבולות הגזרה ולבחון איך מתמודדות  

 רשויות אחרות עם הנושא. 

ת  אצבת חיישנים בדקלים למצי היזם פיילוט של   הואאני מודה לאיברהים, ורוצה לציין ש

ריסוס. אז יש פה מחשבה, לימוד והכרה בהקטנה בשימוש   מפחית הדקל, מה ש חדקונית

 בחומרים כימיים. תמיד יש עוד מה לעשות.  

 

 

 בחינת יוזמות לשיתוף פעולה והסברה בבתי ספר בנושא קיימות  : 2 מס' ושאנ

 

יצאנו  מחלקת חינוך בשיתוף מתן גולן ) מלווה את נושא איכוה"ס בבית הספר(   -זהבה הראל 

 בשני קולות קוראים מטעם המשרד להגנ"ס:

הובטח  תכנית הקשורה לאיכוה"ס וקיימות.  התבקשה לבנות  כל גננת  –קול קורא לגננות   .1

 . הקול קורא הוגש השבוע.  בכל התהליך לכל גננת תקציב ואנו נעודד ונלווה אותה

קם ועדה  הפצנו קול קורא לפרויקטים בקהילה. תו -קול קורא לפרויקטים קהילתיים .2

שתבחן את הפרויקטים שיוגשו. זה פותח ומאפשר לעמותות, ארגונים ואנשים להגיש.  

בקול קורא פירטנו בדיוק כיצד לבנות את הפרויקט. הקול קורא פורסם בכל כלי הדיוור  

 ברשות.  

אני ממליצה להזמין לישיבה הבאה את   בנושא איכוה"ס וקיימות, בביה"ס   מה קורהאספר 

לציין  מתן גולן או מנהלת ביה"ס בכדי להציג את כל מה שנעשה בשיתוף המועצה. חשוב 

שאני לא מכירה תקציבים בכזה סדר גודל שהרשות מעבירה לביה"ס בנושא קיימות  

 ואיכוה"ס כמו בלהבים. יש אדם שמאויש במשרה מלאה שאמון על הנושא בביה"ס.  

  basicקיים בביה"ס מרחב קיימות שאליו מגיעים התלמידים ולומדים, בנוסף יש תכנית  

 שמועברת כחלק מהשיעורים. 
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 אתם לא שמים את הדגש במקום הנכון, הדגש צריך להיות על פליטת גזי החממה.   - יאיר רגב

 התלמידים לא יודעים הרבה בנושא גזי החממה והתחממות הגלובאלית. 

 

התחממות גלובאלית הוא נושא חשוב שאין כמוהו, יש לא מעט פעילויות וצריך   נושא   -עופר לוי

נושא אולי דרך הדרכה, יום שיא בנושא  לחשוב איך אנחנו מאחדים כוחות ומשלבים את יאיר ב

 איכוה"ס וכו'.  

 עכשיו אנחנו מקדמים את נושא הקומפוסטרים וצריך לשלב בפרויקט זה גם את התלמידים.  

 

 ו נשמח שיאיר יבוא להדרכות ביה"ס. אנ -זהבה הראל 

 

 : קופמוסטרים יישובים 3נושא 

 

נמצא אתנו נדב, מלגאי שמקדם את נושא הקמה, הסברה והדרכה בנושא    -עופר לוי

הקומפוסטרים. התקיימה סדנה שאליה הגיע שגיא מנבטים. היה מפגש נוסף לבניית קומפוסט  

 וזה נראה יפה.   , הותקן שילוטמאחורי פינת המיחזור ברחבת המועצה

 בנוסף שוחחתי עם הגננים שהם בעצמם ימלאו בקומפוסטר עלים יבשים. 

 כול להביא פסולת אורגנית )לא בשרית( ולהניח.  יכל אחד  

 . מהקודם ונעשה הפקת לקחים משטחים יפים נאסוף   ,קומפוסטרים 2בתכנון להקים עוד 

 הדיוור של המועצה ובעזרת מחלקת חינוך. בעייני הכי חשוב נושא ההדרכה וההסברה בכלי  

יצרנו קשר עם חברה שנקראת "מהפך ירוק" שעוזרת בהקמה וקידום של קומפוסטרים. הרעיון  

צמצום משמעותי בכמות פינוי  ל  דבר הגורם 70%-שלהם שהמועצה מסבסדת קומפוסטר ביתי ב

 ן כספי.  תמריץ לזהם פחות וחסכו ו האשפה ועלויות של פינוי והטמנה של אשפה. זה 

קיבלנו הצעה שכרגע פחות רלוונטית ואנחנו ממשיכים בדרך שלנו ובעזרת הדרכה והסברה זה  

 יחלחל לבתים.  

 

 

 ניקיון באיזור החלמוניות וסביב המצפור ע"ש אור אסרף  -: מעל סדר היום 4נושא 

 הייתה יוזמה קהילתית של תושבים לניקיון אתר החלמוניות וזה היה מדהים.    -עופר לוי

 עכשיו צריך לחשוב על פתרונות נוספים, זה פרויקט שצריך לשלב בו גם תלמידים ונוער. 

 נושא נוסף הוא הזוהמה והזנחה באזור המצפור.  

המצפור של אור הוא מקום מיוחד, אתר הנצחה שבאופן תמידי המקום מלכלך, מחובל,  

 ונדליזם. לרוב מדובר בבני מיעוטים. ו

 המשפחה היא זו שמתחזקת וצריך לחשוב על פתרונות בנושא. 

 ממוקמת שם  מצלמה ובקרוב יהיה "מוקד רואה" .  הפיתרון הוא אכיפה ומתן דוחות.
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 עיקר בלילה, ניתן לשים שער שימנע כניסה לאתר. עולים לשם ב -פארי מוטט 

 לבצע סיור של הסיירים במקום.  ניתן נוסף ב

 

הנושא של המצפור של אור מוכר לנו. עשיתי סיור עם ראש המועצה במקום והחלטנו   - דני ביטון

שהגדר שמקיפה את היישוב תכלול  גם את המצפור. באחת המשימות ברזל שלי לצוות הסיור זה  

 . עכשיו יש גם מסופון לפקח וניתן כעת גם לאכוף. קורים יזומים בלילה במצפורשני בי

 התכנון הוא להטיל סמכות אכיפה, גידור המקום, אמצעיים טכנולוגיים.  

 הכוונה לפתוח מוקד ביישוב ולפקח בזמן אמת באתרים וניתן תעדוף למקום. 

 

 

 

 

 


